
 از کلاهبرداری تا اخلال در نظام پولی و ارزی کشور
بالاخره از اتهامات تاج رونمایی شد 

آرمان ملی: روز دوشنبه ۱۴شهریور، نقل قولی از وزیر 
ورزش در ارتباط با اعلام نشدن نظر نهادهای نظارتی از جمله 
قوه قضائیه در مورد نامزدهای فدراسیون فوتبال منتشر شد. 
ادعایی که با بررسی در دستگاه قضائی مشخص می شود 
نادرست بوده و دادستانی عمومی و انقلاب تهران در همان 
روزی که استعلام مهدی تاج برای دستگاه قضا ارسال می شود 
پاسخ داده و عنوان کرده است افراد مورد استعلام هر کدام 
چه سابقه و اتهامی در دادسرا یا نهادهای قضائی دارند.  طبق 
اسناد به دست آمده، دادستان تهران در تاریخ دوم شهریور 
ماه ۱۴۰۱ یعنی۶ روز قبل از برگزاری انتخابات فدراسیون 
فوتبال طی نامه ای رسمی اعلام کرده برای ۳ مدیر فوتبالی در 
دادسرای تهران پرونده قضائی تشکیل شده است. طبق این 
گزارش، برای مهدی تاج به اتهامات سوءاستفاده از موقعیت 
شغلی، استفاده از اوراق مجعول، صدور گزارش خلاف واقع و 
شروع به جعل و تزویر، تصرف غیر قانونی در اموال دولتی، به 
کارگیری حیدر بهاروند در سازمان لیگ برتر فوتبال بر خلاف 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان، تصرف غیر قانونی در 
وجوه عمومی، تصرف غیر مجاز در منابع مالی )مطالبات( 
فدراسیون از شرکت های طرف قرارداد و اهمال منتهی 
به تضییع وجوه عمومی به میزان ۴ هزار و ۵۱۴ میلیارد 
و ۹۷۴ میلیون و ۴۷هزار و ۲۴۵ ریال و ۱۰ میلیون یورو، 
تضییع اموال و وجوه دولتی، اخلال در نظام پولی و ارزی 
کشور، کلاهبرداری، گزارش خلاف واقع، تبانی در معاملات 
دولتی، جعل در سند رسمی و به کارگیری سرمربی اسبق تیم 
فوتبال ایران )ویلموتس( پرونده قضائی در دادسرای تهران 
تشکیل شده است. از سوی دادسرای تهران برای مهدی تاج 
در اتهامات سوءاستفاده از موقعیت شغلی، استفاده از اوراق 
مجعول، صدور گزارش خلاف واقع و شروع به جعل و تزویر 
قرار منع تعقیب صادر شد. در مورد دیگر اتهامات این فرد 
قرار جلب دادرسی صادر شده است که پرونده آنها در مراجع 
قضائی در حال رسیدگی است. همچنین پرونده مربوط به 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران)ویلموتس( با گزارش سازمان 
بازرسی کل کشور به اتهام تضییع وجوه عمومی در جریان 
رسیدگی قرار دارد. در همین رابطه البته برخی تشکل ها از 
جمله بسیج دانشجویی دانشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی 
دانشگاه تهران در نامه ای به رئیس قوه قضائیه خواستار ورود 
و رسیدگی قوه قضائیه به پرونده تاج شده بودند که با توجه به 
سند بالا باید مد نظر داشت که این دست جریانات باید ورود 
به پرونده و بررسی موضوع تاج و دیگر نامزدهای انتخاباتی 
را از حراست وزارت ورزش پیگیری کنند. مهدی تاج که به 
دلیل »ناراحتی قلبی« و پس از جنجال های ناشی از قرارداد 
با مارک ویلموتس از ریاست فدراسیون فوتبال کناره گیری 
کرده بود، بار دیگر روی صندلی ریاست نشست. با برگزاری 
مجمع انتخابات فدراسیون فوتبال ایران، آقای تاج با کسب ۵۱ 
رأی به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال انتخاب شد. میرشاد 
ماجدی ۲۵ و عزیزا... محمدی هم ۴ رأی از اعضای مجمع به 
دست آوردند. برگزار شدن این مجمع انتخاباتی، با برخی 
»اتفاقات« همراه شد. فدراسیون فوتبال در بیانیه ای از »لغو 
انتخابات فدراسیون فوتبال« و موکول شدن آن به زمانی دیگر 
به دلیل »تخلف برخی از نامزدهای انتخابات« خبر داد. اما 
سایت رسمی فدراسیون فوتبال ایران در بیانیه ای دیگر، خبر 
لغو انتخابات را »تصمیم دبیرکل فدراسیون« دانست و اعلام 
کرد با نظر اعضای هیات رئیسه، این مجمع برگزار خواهد شد. 
مهدی تاج که پیش از این نیز ریاست فدراسیون فوتبال ایران 
را برعهده داشت، در این انتخابات پیروز و بار دیگر به سمت 
خود بازگشت. او که موافقان و مخالفان پرتعدادی دارد وعده 
داده است کادرفنی تیم ملی فوتبال ایران را تا پیش از آغاز 

رقابت های جام جهان قطر، تغییر خواهد داد. 

آرمان ملی: از روز هفتم مهرماه سال 
جاری، همزمان با روز آتش نشان، قرار است که 
برای اولین بار، ۱۶ آتش نشان زن در شهرداری 
تهران، فعالیت رسمی و اجرایی خود را از 
یک ایستگاه عملیاتی، آغاز کنند.  مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی شهرداری تهران می گوید 
اقدامات لازم برای حضور بانوان در آتش نشانی 
صورت گرفته است. آقای محمدی، توضیح 
داده که »آتش نشان زن مراحل کاری خود 
را طی می کند؛ فعلًا در قسمت طی مراحل 
درمانی هستند. و بعد از آن هم تحقیقات و 
گزینش انجام شده و به محض اینکه جواب 
گزینش بیاید کار آغاز می شود.« به گفته او 
»رنج سنی این افراد بین ۲۳ تا ۳۰ سال است 
و تحصیلات آنها عمدتاً دیپلم و لیسانس 
است.«خبر حضور آتش نشانان زن برای 
نخستین بار، با اظهاراتی از پرویز سروری، 
نایب رئیس شورای اسلامی شهر تهران هم 
همراه شده. که قابل توجه است. او گفته: »در 
برخی مواقع در حوادث با صحنه های دلخراشی 
روبه رو هستیم؛  طبیعتا در بسیاری از حوادث 
بانوان می تواند راهگشا باشند.«آقای سروری 
توضیحی در خصوص صحنه های دلخراشی 
که حضور زنان را بیش از مردان طلب می کند 
توضیحی نداده و به این نکته هم اشاره کرده 
که »در برخی از جاها که حضور آقایان مغایر 
با شئونات اسلامی است طبیعتاً حضور بانوان 
می تواند گره گشا باشد و امیدواریم بانوان در 
این عرصه هم خوش بدرخشند و کارنامه 
خوبی داشته باشند.« با مهندس مهدی داوری، 
ریاست سابق سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهری تهران، به گفت وگو نشسته ایم. 
طبیعتا فعالیت های او در سازمان آتش نشانی، 
در به ثمررسیدن بسیاری از فعالیت هایی که 
این روزها سخن از اجرا و بهره برداری از آن ها 
می شود، موثر بوده است. در واقع استارت و 
مقدمات حضور زنان آتش نشان در دوره ای 
که آقای داوری ریاست این سازمان را برعهده 
داشته، زده شده، آزمون های عملی ورزشی و 
سایر آزمون ها هم برگزار شده و منتظر مراحل 
بعد یعنی تست های پزشکی و مصاحبه های 
حضوری بوده اند.اما حوادث مربوط به آتش 
سوزی و... حوادثی اضطراری بوده که امکان 
تصمیم گیری در لحظه برای اینکه کدام یک از 
نیروهای خانم یا آقا درگیر شوند، وجود ندارد. 
آقای داوری معتقد است که فعالیت در سازمان 
آتش نشانی، جنسیت بردار نیست. او توضیح 
می دهد که »درست است در برخی موارد شاید 
شهروند حادثه دیده راحت تر باشد که یک 
خانم به او کمک کند اما ما نمی خواستیم که 
این دیدگاه جنسیتی را به سازمان آتش نشانی 
حاکم کنیم. به هر صورت وجود آتش نشان های 
خانم هم مثل آتش نشان های آقا بسیار می تواند 
موثر باشد و اینجا نباید تقسیم بندی صورت 

دهیم.«
  زنان ومردان در کنار یکدیگر

مهندس مهدی داوری با اشاره به اینکه ما نوع 
فعالیت زنان را مثل همه آتش نشان ها فعالیت 
گسترده دیده بودیم، توضیح می دهد که »هدف 
ما از این کار این بود که اولا عرصه جدیدی برای 
فعالیت های حرفه ای خانم ها ایجاد کنیم و دوم 

اینکه در مواردی با توجه به شرایط فرهنگی 
جامعه مان، اگر بهتر است که از خانم ها استفاده 
کنیم، این کار را انجام دهیم.« به گفته این مقام 
سابق سازمان آتش نشانی شهر تهران »برنامه 
ما این بود که زنان همه آموزش های کامل را 
ببینند و همراه آقایان در حوادث حاضر شوند. 
به همراه نیرو حرکت کنند و در حوادث حاضر 
شوند.«او توضیح می دهد که »هر حادثه ای 
معمولا فرمانده دارد و زنان هم بنا به صلاحدید 
فرمانده وارد عملیات می شوند اینکه چه کاری 
را باید انجام دهند و چه بخشی از عملیات را بر 
عهده بگیرند.«داوری می گوید: »خانم ها هم 
تیمی هستند که همزمان با آقایان حرکت 
می کنند و ممکن است فرمانده هر ماموریتی 
را بر عهده آن ها بگذارد و این تشخیص فرمانده 
است که خانم هایی که تیم را همراهی می کنند، 
چه ماموریتی را باید انجام بدهند و چه وظایفی 

دارند.« 
  آزمون و خطا

اما حوادث مربوط به آتش سوزی و... حوادثی 
اضطراری بوده که امکان تصمیم گیری در لحظه 
برای اینکه کدام یک از نیروهای خانم یا آقا 
درگیر شوند، وجود ندارد. داوری می گوید: »ما 
همکار پیش از این همکار خانم در حوزه های 
پیشگیری و اداری و غیره داشته ایم اما این اولین 
بار است که آتش نشان خانم به صورت حرفه ای 
وارد کار عملیاتی می شود و کمی هم با توجه به 
این نکته که در لحظه حادثه نمی شود، تصمیم 
گرفت، باید دید که چطور پیش می رود به این 
معنا که بازخورد آن هنوز مشخص نیست البته 
در دنیا مرسوم است و آتش نشان های خانم 
در بیشتر کشورهای دنیا فعال هستند و مثل 
آقایان به فعالیت های خود می پردازند.«داوری 
البته به این نکته هم اشاره می کند که با توجه به 
شرایط شغلی آتش نشانی، تعداد آتش نشان های 
خانم در دنیا هم بسیار کمتر از آتش نشان های 
مرد است. و شاید خود خانم ها هم کمتر به این 
شغل تمایل داشته باشند اما هستند و وقتی هم 
که هستند می توانند همه ماموریت هایی را که 
آقایان انجام می دهند، انجام دهند. در ایران 
هم باید مراحل خود را طی کند تا به برداشت 

دقیق تری برسیم.«
  متقاضیان زن، زیاد بودند و پذیرش 

محدود
از داوری راجع به وضعیت کلی حضور زنان 
در آتش نشانی در دوره ریاست خود او سوال 
می کنیم و او می گوید که »خیلی تلاش شد که 
فعالیت خانم ها به عنوان آتش نشان رسمیت 
پیدا کند. مصوباتش انجام شد و تا مراحل 
گزینشی هم پیش رفتیم و آزمون های متعدد 
ورزشی و علمی و غیره تا حدود زیادی اخذ شد 
و باید مراحل گزینشی که شامل تست های 
پزشکی و مصاحبه های حضوری می شد هم 
باید انجام می شد که ظاهرا اتفاق افتاده و 
خوشبختانه این طرح به نتیجه رسیده است.« 
داوری از فراخوانی که برای حضور زنان در 
آتش نشانی، داده شد، یاد می کند و می گوید 
که تعداد زیادی از خانم ها ثبت نام کردند ولی 
خب ما تعداد محدودی می خواستیم و انشاا... 
اگر این دوره با موفقیت طی شود، برنامه ما این 
بود که این برنامه تکرار شود و سال های بعد هم 

تعداد دیگری از زنان به سازمان آتش نشانی 
اضافه شوند. 

 سازمان آتش نشانی در حوزه جنسیت 
تفکیک بردار نیست

در دلایلی که برای حضور زنان ذکر شده به 
برخی حوادث دلخراش اشاره شده و حضور زنان 
می تواند کمک کننده باشد یا از حضور زنان در 
مواردی که حضور مردان غیر شرعی است یاد 
شده. این اظهارات به چه معناست؟ داوری 
می گوید: »درست است در جاهایی با توجه به 
شرایط فرهنگی و ارزش هایی که در جامعه ما 
حاکم است، اینکه یک خانم حضور داشته باشد، 
خیلی موثر است اما ما نمی خواستیم که این 
دیدگاه جنسیتی را به سازمان آتش نشانی حاکم 
کنیم. یعنی اصولا این دیدگاه نباید بر سازمان 
حاکم شود. به هر صورت وجود آتش نشان های 
خانم هم مثل آتش نشان های آقا بسیار می تواند 
موثر باشد و اینجا نباید تقسیم بندی صورت 
دهیم.« البته او توضیح می دهد در برخی موارد 
شاید شهروند حادثه دیده راحت تر باشد که 
یک خانم به او کمک کند اما »در حالت کلی، 
در اثربخشی نیروها نباید تفکیک و تقسیم 
بندی قائل شد. اینجا به عنوان شخصیت یک 
آتش نشان نگاه کنید؛ نه خانم و نه آقا؛ وجود هر 

دو می تواند موثر و کمک کننده باشد.«
  رفع خلأ های قانونی برای ایمنی شهر 

یک فوریت است
داوری نگاهی کلی به دوره کاری خود 
در ریاست سازمان آتش نشانی می اندازد 
تا ازمحدودیت ها و مشکلاتی که در حوزه 
آتش نشانی چه در حوزه زنان و چه مردان،  وجود 
داشته سخن بگوید. به گفته او »شاید گفتن این 
مسائل که حالا دیگر در مسئولیت من نیست، 
مفید نباشد اما به نظرم یکی از مهم ترین مواردی 
که باید مورد توجه قرار بگیرد، رفع خلأ های 
قانونی برای ایمنی شهر است. من همیشه 
گفته بودم که قوانین جامع تری باید بر ایمنی 
شهر نظارت کند. این قوانین باید دستگاه ها 
و آحاد جامعه را مکلف کند که مسئولیت های 
خود را نسبت به ایمن بودن فضایی که زندگی 
می کنند بر عهده گرفته و انجام دهند. به این 
دلیل که این فقط مسئولیت دستگاه ها نیست 
که بیایند و نظارت کنند. شهروندان و همه 
گروه های شهروندی باید از قوانینی تبعیت 
کنند.«او ادامه می دهد که »متأسفانه تاکنون، 
قوانین خیلی جامعیت لازم را نداشته اند و 
ما گاهی مشاهده می کنیم که معضلاتی در 
زمینه ایمنی وجود دارد.«داوری در خصوص 
تجهیزات هم می گوید که »امیدوار است روزی 
این تمایل و گرایش در صنعت به وجود بیاید که 
به سمت تجهیزات آتش نشانی بیایند؛ بسیاری 
از این تجهیزات باید داخلی سازی شود. بیشتر 
تجهیزات در حال حاضر از خارج از کشور وارد 
می شود و باید این روند تغییر کند.«او رسیدگی 
به امور آتش نشان ها را هم با توجه به شرایط 
شغلی که آن ها دارند، همیشه مهم می داند که 
باید بودجه های خوبی به این مساله اختصاص 
داده شود تا ما از نظر سرمایه انسانی هم در 
همه زمینه ها ارتقا پیدا کنیم؛ هم آموزش ها 
و مهارت های آتش نشان ها هم ارتقای کیفیت 

زندگی آن ها. 
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a r m a n m e l i . i r

 ترافیک سنگین 
روز یکشنبه برای رفتن به سرکار از نواب آمدم به پل 
حق شناس که رسیدم نزدیک به یک ساعت و نیم معطل شدم 
تا بتوانم از ترافیک سنگین عبور کنم. آنچنان ترافیکی در این 
مسیر بود که مردم نه راه برگشتن داشتن نه راه رفتن. واقعا 
مسئولان راهنمایی و رانندگی باید فکری به حال این ترافیک 

سنگین کنند. 
سلیمی از تهران

مشکلات اقتصادی 
خانواده های پرجمعیت مشکلات اقتصادی را کامل لمس 
می کنند. پدران و بعضا مادران برای تامین مخارج زندگی هر 
چه تلاش می کنند، باز هم گرفتار گرانی سرسام آورند. چرا 

دولت فکری به حال این گرانی ها نمی کند؟
یک شهروند از مرتضی گرد

کالاهای بی کیفیت در مترو
مدت هاست که در ایستگاه های مترو اقدام به فروش 
کالاها و محصولاتی می شود اما هیچگونه نظارتی بر کیفیت و 
قیمت این کالاها نمی شود. به طوری که برخی فروشندگان 
قیمت حک شده روی آن ها را می پوشانند و به هر قیمتی 
که مایل هستند عرضه می کنند. مسئولان فکری برای این 

موضوع بکنند. 
کمالی از تهران 

گرانی اجناس
مردم از گرانی مایحتاج شان خسته شده اند و واقعا از اینکه 
قدرت خرید بسیاری از اقلام ضروری را ندارند از مسئولان 

گلایه مندند. چرا فکری برای تعدیل قیمت ها نمی شود؟
احمدی از اسلامشهر

         88760176                

نگــــره

  ابطال تبصره یک آیین نامه 
اعطای تابعیت 

به دنبال طرح شکایتی به خواسته ابطال 
تبصره ۱ ماده ۳ آیین نامه اعطای تابعیت 
ایران به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی 
با مردان خارجی که براساس آن مقرر شده 
بود: »در مورد ازدواج هایی که پس از انتشار 
این آیین نامه واقع می شوند، تنها ازدواج 
ثبت شده ملاک تایید تابعیت فرزندان 
متولد از این ازدواج ها خواهد بود«، هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری به این شکایت 
رسیدگی و رأی به ابطال مقرره مذکور صادر 
کرد. براساس رأی فوق اعلام شده است: به 
موجب ماده واحده قانون تعیین تکلیف 
تابعیت فرزندان حاصل از ازدواج زنان 
ایرانی با مردان خارجی )اصلاحی مصوب 
۱۳۹8، فرزندان حاصل از ازدواج  /۷ /۲
شرعی زنان ایرانی با مردان غیرایرانی که 
قبل یا بعد از تصویب این قانون متولد شده یا 
می شوند، قبل از رسیدن به سن هجده سال 
تمام شمسی به درخواست مادر ایرانی و پس 
از رسیدن به سن هجده سال تمام شمسی 
و عدم تقاضای مادر ایرانی با تقاضای 
خودشان و با رعایت شرایط مذکور در این 
قانون از جمله نداشتن مشکل امنیتی 
)به تشخیص وزارت اطلاعات و سازمان 
اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی( 
به تابعیت ایران درمی آیند. با وجود حکم 
مقرر در قانون یاد شده، بر اساس تبصره 
۱ ماده ۳ آیین نامه اعطای تابعیت ایران 
به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با 
مردان خارجی مصوب ۱۳۹۹/۲/۳۱ مقرر 
شده است که احراز وقوع ازدواج هایی که 
از تاریخ لازم الاجرا شدن قانون تا زمان 
انتشار این آیین نامه در روزنامه رسمی 
صورت گرفته، موکول به ارائه عقدنامه 
رسمی یا حکم قطعی مرجع قضائی مبنی 
بر احراز وقوع نکاح شرعی است و در مورد 
ازدواج هایی که پس از انتشار این آیین نامه 
واقع می شوند، تنها ازدواج ثبت  شده ملاک 
تایید تابعیت فرزندان متولد از این ازدواج ها 
خواهد بود که با توجه به اینکه اولا حکم 
قانون تعیین تکلیف تابعیت فرزندان حاصل 
از ازدواج زنان ایرانی با مردان خارجی 
۱۳۹8( متضمن  /۷ )اصلاحی مصوب۲/
پذیرش تابعیت فرزندان اشخاص مذکور 
با رعایت دیگر شرایط چه قبل و چه بعد 
از تصویب این قانون است و ثانیا تبصره 
۳ ماده ۱ آیین نامه اعطای تابعیت ایران 
به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با 
مردان خارجی مصوب ۱۳۹۹/۲/۳۱ در 
احراز وقوع نکاح، بدون دلیل قانونی بین 
ازدواج های صورت گرفته از تاریخ لازم الاجرا 
شدن قانون تا زمان انتشار آیین نامه و پس 
از انتشار آیین نامه قائل به تفکیک شده و در 
مورد اخیر صرفا ازدواج ثبت شده را ملاک 
تایید تابعیت فرزندان قرار داده که این امر 
خارج از حدود مقرر در قانون است و ثالثا 
آنچه مدنظر قانونگذار بوده صرفا ناظر به 
اعطای تابعیت به فرزندان حاصل از ازدواج 
شرعی با شرایط مقرر است و اساسا به 
معنای نفی دیگر شرایط قانونی در اثبات 
نکاح و لزوم ثبت آن با رعایت قوانین حاکم 
از جمله قانون حمایت از خانواده نیست، لذا 
تبصره ۳ ماده ۱ آیین نامه اعطای تابعیت 
ایران به فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی 
با مردان خارجی مصوب ۱۳۹۹/۲/۳۱ به 
دلایل مزبور خلاف قانون و خارج از حدود 
اختیار است و مستند به بند ۱ ماده ۱۲ و 
ماده 88 قانون تشکیلات و آیین دادرسی 
دیوان عدالت اداری مصوب سال ۱۳۹۲ 

ابطال می شود. 
 
کنترل نامحسوس فروشندگان 

موادمخدر 
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر 
درباره اقدامات این ستاد برای مقابله با 
فروشندگان مواد مخدری که در اطراف 
مدارس فعالیت می کنند، گفت: در این 
راستا هماهنگی های لازم با پلیس انجام 
شده است تا از ابتدای بازگشایی مدارس 
به صورت فیزیکی، شعاع اطراف مدارس 
و فروشندگان اطراف مدارس به طور غیر 
محسوس کنترل شوند. دبیرکل ستاد 
مبارزه با مواد مخدر درباره اقدامات این 
ستاد برای مقابله با فروشندگان مواد 
مخدری که در اطراف مدارس فعالیت 
می کنند، گفت: در این راستا هماهنگی های 
لازم با پلیس انجام شده است تا از ابتدای 
بازگشایی مدارس به صورت فیزیکی، 
شعاع اطراف مدارس و فروشندگان اطراف 
مدارس به طور غیر محسوس کنترل شوند. 
سردار اسکندر مومنی، اظهار کرد: سن 
اعتیاد به میانگین و معدل مجموعه مصرف 
کنندگان اطلاق می شود که بر اساس آخرین 
پیمایش علمی، سن اعتیاد در کشور ۲۴ 
سال و چند ماه است. او با بیان اینکه ممکن 
است بعضا مشاهده شود افراد با سنین کمتر 
نیز مصرف مواد داشته باشند اما معدل سن 
اعتیاد در کشور ۲۴ سال است، توضیح داد: 
این معدل سن اعتیاد در کشور از نرخ جهانی 
بالاتر است، چراکه میانگین سن اعتیاد در 
دنیا ۱۹ سال است و امیدواریم این معدل 

سن اعتیاد در کشور افزایش پیدا کند. 

 مشکلات فرهنگی 
مناطق آزاد

وزیر آموزش و پرورش، با بیان 
اینکه حدود ۷۰ درصد مبتلایان 
به مواد مخدر »متاهل« هستند، 
گفت: احتمالا بیشتر این افراد 
فرزند دارند و بچه ها رفتار والدین 
خود را می بینند و این امر کار ما 
را سخت تر می کند. یوسف نوری، 
با بیان اینکه حدود ۱۶ میلیون 
دانش آموز واجب التعلیم اول مهر 
به مدرسه می آیند و نیز تعداد 
کودکان پیش از دبستان ما نیز 
8 میلیون است، تصریح کرد: از 
۹۰8 هزار بازمانده از تحصیل با 
 ۱۶۴ طرح یاریگران توانستیم 
هزار نفر را به تحصیل بازگردانیم. 
نوری همچنین درباره اقدامات 
این وزارتخانه به منظور پیشگیری 
از اعتیاد در بین دانش آموزان 
توضیح داد: امسال با ۱۶ میلیون 
دانش آموز سال تحصیلی را شروع 
می کنیم و علاوه بر آن در دوره های 
پیش از دبستان نوآموزان به مراکز 
پیش دبستانی و مهدهای کودک 

ورود پیدا می کنند.  

 10 میلیون خانوار 
مستاجر هستند 

مجتبی یوسفی، نماینده اهواز در 
مجلس گفت: بر اساس سرشماری 
سال ۹۵، حدود شش و نیم میلیون 
خانوار مستاجر داریم، اگر ما سالیانه 
به طور متوسط یک میلیون به نیاز 
کشور نیز اضافه کنیم قطعا امروز 
با متقاضیان بالاتری در این حوزه 
مواجه هستیم. امروز حداقل حدود 
۱۰ میلیون خانوار مستاجر هستند 
که نیاز به مسکن دارند. او با بیان 
اینکه برای ساماندهی بازار مسکن 
باید فاصله زیاد بین عرضه و تقاضای 
مسکن با ساخت و ساز و حمایت 
دولت ها نه به عنوان متصدی، برطرف 
شود، تصریح کرد: در مدیریت عرضه 
و تقاضا امروز با بحران مواجه شده ایم 
چراکه حمایتی از ساخت و سازها در 
دولت قبلی نشد. از سوی دیگر در 
کوتاه مدت استفاده از ابزارهایی مانند 
مالیات می تواند دست سوداگران 
حوزه مسکن را کوتاه کند. این عضو 
کمیسیون عمران گفت: امروز شاهد 
افزایش قیمت مصالح ساختمانی 
هستیم و حداقل قیمت برای ساخت 
مسکن بدون احتساب نرخ زمین 
متری ۶ میلیون تومان است، مردم 

از کجا این مبلغ را بپردازند. 

خبــــر 

روی خط آرمان ملی

گفت و گوی  »آرمان ملی «  با رئیس سابق سازمان آتش نشانی شهر تهران ؛

زنان آتش نشان می شوند   
 نایب رئیس شورای شهر تهران گفته از زنان آتش نشان وقتی حضور مردان غیر شرعی است استفاده می کنیم 

 

آرمان ملی: رئیس سازمان حفاظت 
 ۳ برنامه  تشریح  ضمن  زیست  محیط 
مرحله ای احیای تالاب انزلی تأکید کرد: 
نگاه دولت سیزدهم به تالاب انزلی، نگاه 
ملی است و اجازه نمی دهیم که این تالاب 
به سرنوشت دریاچه ارومیه دچار شود. به 
گزارش، علی سلاجقه در نشستی با جمعی 
از مقامات استانی استان گیلان در رابطه با 
آتش  سوزی های اخیر تالاب انزلی اظهار کرد: 
بنده در جلسه صبح یکشنبه هیات دولت 
از تمام هیات دولت در بحث اطفای حریق 
آتش سوزی اخیر در تالاب انزلی گله کردم. 
آتش سوزی در ساعت ۱۰ونیم شب شروع 
شد و من به محض اینکه از موضوع مطلع 
شدم پیگیر شدم که بالگردهای اطفای حریق 

بلافاصله پرواز کنند و آتش را مهار کنند اما 
گفته شد که مسیر، قابل دسترسی نیست و 
نمی توان نیروی انسانی را در منطقه پیاده 
کرد. وی ادامه داد: در همین جلسه پس از 
گلایه های بنده رئیس جمهور دستور دادند 
که رسیدگی به اکوسیستم تالاب انزلی و 
تمام مشکلات محیط زیستی که این تالاب 
را تهدید می کند، قویاً و فوراً پیگیری شود. 
چندین سال است که همین مشکلات گریبان 
تالاب را گرفته و نتیجه اقدامات دولت ها در 
این سال ها به خفگی تالاب انزلی منجر شده 
است. پوشش گیاهی، پوشش جانوری و از 
همه مهم تر مردمی که در حاشیه تالاب 
هستند از این شرایط زیان دیده اند و نیاز 
است که شرایط را برای آن ها تغییر دهیم. 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با 
اشاره به اینکه دولت سیزدهم از زمان روی 
کار آمدن نگاه ویژه ای به مشکلات محیط 
زیستی و به ویژه موضوع پسماند استان گیلان 
داشته است، گفت: زمانی که سد سفیدرود 
بر روی رودخانه سفیدرود احداث شد، ۱.8 
میلیارد متر مکعب گنجایش دریاچه در یک 
بازه زمانی چند ساله به ۹۰۰ میلیون متر 
مکعب رسید و نیمی از حجم دریاچه کاهش 
پیدا کرد و دلیل آن هم عدم نگاه اصولی به 
پروژه بود. سفید رود از حیزانتفاع خارج شده 
است و شرایط وخیمی دارد. سلاجقه افزود: 
سفید رود ما در حال از دست رفتن است و 
روستا های اطراف آن به دلیل ساخت این سد 
به محل برداشت شن و ماسه تبدیل شده اند. 

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست: 

اجازه نمی دهیم تالاب انزلی به سرنوشت دریاچه ارومیه دچار شود

  »معروفی«  
خودساخته بود

شمس الواعظیــــن،   ... ماشاا
روزنامه نگار، درباره فعالیت های 
معروفی،  عباس  روزنامه نگاری 
نویسنده تازه درگذشته گفته: آقای 
عباس معروفی را قبل از انتشار مجله 
»گردون« می شناختم. او بسیار خود 
ساخته بود. معمولا آدم های موفق، از 
قشر ثروتمند نیستند. من در حال 
حاضر در حوزه کشاورزی فعالیت 
بچه های  حوزه  این  در  می کنم. 
طبقات پایین به دلیل محرومیت ها 
و تضادهای طبقاتی و… آدم های 
بسیار قوی هستند و وقتی به چیزی 
دست می یابند آن را با چنگ و دندان 

نگه می دارند. 


